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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 

Der indkaldes hermed til 4. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 24. maj 2023, kl. 10.00 – 12.00 

Sted: 1350-314 

 

 

Dagsorden 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Orientering fra formanden  

o Ekstraordinære uddelingsmuligheder fra fondene ved Aarhus BSS 

Bilag 2: Udfasning af fondene ved Aarhus BSS 

 

3. Orientering fra næstformanden 

o Debatmøde vedrørende den nye kandidatreform 

 

4. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritud-

valget 

5. Drøftelse af datarapporterne for bachelor- og kandidatuddannelsen i psyko-

logi 

Bilag 5a: Sagsfremstilling, drøftelse af datapakker, 5b: Datapakkerapport 
2023, BA, 5c: Datapakkerapport 2023, KA, 5d: Sammenligning af indikato-
rer for 2021-2023, BA og KA, 5e:Læringsmålsmatrice, BA, 5f: Læringsmåls-
matrice KA, 5g: Bemandingsplan, BA, 5h: Bemandingsplan, KA, 5i: Handle-
plan, UMV 2021-2023 

 

6. Godkendelse af Projektorienteret forløb  

 

7. Fremtidige dagsordenspunkter 

 

8. Eventuelt  

 
Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen  

Lektor Annette Elisabeth Bohn 

Lektor Jesper Aagaard  

Studerende Signe Kirk Hovaldt  

Studerende Clara Rindom Nielsen  
Studerende Anne-Sofie Balsgaard Brandt  
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Desuden deltog: 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud: 

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant) 

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Elisabeth Fryd (suppleant) 

 
Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 
Punkt 2. Orientering fra formanden 
Til punktet var fremsendt notat vedrørende ekstraordinære uddelingsmulig-

heder fra fondene ved Aarhus BSS. I perioden frem imod lukningen af fon-

dene i 2025 har relevante parter omkring Aarhus BSS’ studieliv mulighed for 

at søge støtte til faglige og sociale arrangementer samt støtte til fysiske ram-

mer, som fremmer det gode studieliv. Notatet var blevet sendt til FAPIA og 

delt i alle relevante udvalg. Laura Mailund er medlem af bestyrelsen i FAPIA 

og studienævnets kontaktperson. CED har afholdt workshop for fagkoordina-

torerne om ChatGPT og eksamensudfordringer. Som en start kan undervi-

serne blandt andet kigge på tilretning af eksamensspørgsmål og typerne af 

spørgsmål, der stilles. Eksamensformerne for F24 er meldt ind. Fagkoordina-

torerne mødes med underviserne i august og drøfter mulige udfordringer ved 

de eksisterende eksamensformer. Eventuelle forslag til ændringer i E24 be-

handles i studienævnet i september og indmeldes i forbindelse med stamdata. 

Fordeling af forskellige typer af eksamener henover hele uddannelsen med og 

uden brug af ChatGPT kunne være en fremtidig mulig løsning. Ift. studie-

grupperne indføres fra E23 en kort introduktion til studiegrupper i undervis-

ningen på Social- og personlighedspsykologi, og der udarbejdes en folder om 

studiegrupper til instruktorer og studerende inspireret af et tiltag på KU. 

 
Punkt 3. Orientering fra næstformanden 

Næstformanden havde deltaget i et debatmøde vedrørende den nye kandidat-

reform, hvor der var mange elementer, der fortsat ikke var afklaret. De stude-

rendes trivsel blev fremhævet, men der var ikke fokus på stress i udspillet, og 

hvilken betydning det vil kunne have ift., at de studerende skal hurtigere 

igennem uddannelsessystemet. Der er ikke umiddelbart lagt op til, at psykolo-

giuddannelsen skal beskæres, da der skal være mulighed for autorisation efter 

kandidaten. Uddannelsen skal desuden leve op til Europsy-kriterierne. Refor-

men forventes at træde i kraft fra 2028.  

 

Punkt 4. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispen-

sations- og meritudvalget 

Der var ikke noget til punktet. 
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Punkt 5. Drøftelse af datarapporterne for bachelor- og kandidat-

uddannelsen i psykologi 

Til punktet var vedlagt sagsfremstilling, datarapporter, sammenlignende in-

dikatorer for 2021-2023, læringsmålsmatricer, bemandingsplaner samt UMV 

handleplan 2021-2023. Studienævnet drøftede datarapporterne. Indikator 7 

vedrørende studieintensitet gav udslag i en gul indikatorværdi for bachelor-

uddannelsen og en rød indikatorværdi for kandidatuddannelsen. Tallene for 

denne indikator er baseret på Danmarks studieundersøgelse 2021, der foreta-

ges hvert andet år, og dermed var tallene for 2023 identiske med tallene for 

2022. På baggrund af den røde indikatorværdi for kandidatuddannelsen blev 

et punkt på handleplanen for 2022, at studieintensiteten skulle øges ved at re-

ducere arbejdsbelastningen i forbindelse med det projektorienterede forløb, 

da der var en formodning om, at en del studerende skyder et fag, fordi de har 

svært ved at nå det hele. Der er efterfølgende lavet en oversigt fra BSS Stu-

dier, som viser, at ca. 1/3 af de studerende, ikke har været tilmeldt et fag ved 

siden af det projektorienterede forløb og dermed tager kandidatuddannelsen 

over fem semestre i stedet for fire. 

 

Studienævnet drøftede endvidere indikator 8 vedrørende bruttoledighed for 

dimittender i 4. – 7. kvartal efter fuldførelse, der gav udslag i en gul indikator-

værdi. Formanden fremhævede, at dimittender tager lang tid om at komme i 

arbejde. Nyuddannede psykologer ansættes typisk ikke i de største byer. 

Næstformanden supplerede med, at mange dimittender måske ønsker at blive 

boende og ikke nødvendigvis er villige til at flytte efter et job. Dimittendledig-

heden er lavere i København, sandsynligvis fordi der er et større område at 

søge indenfor. Aalborg ligger på niveau med Aarhus. SDU har desuden planer 

om at åbne en ny bachelor- og kandidatuddannelse ved SDU Esbjerg.  

 

En VIP-repræsentant var af den opfattelse, at det ikke er universitetets op-

gave at få de studerende i arbejde efter deres studie. Formanden fremhævede, 

at uddannelserne dimensioneres ud fra ledigheden blandt dimittender, og at 

det derfor er en del af studienævnets arbejde at forholde sig til disse tal. Sek-

retariatslederen pegede på, at der også er tale om et strukturelt problem. Ho-

vedparten af de psykologistuderende bliver færdige om sommeren, hvor der 

ikke nødvendigvis er ledige jobs. Desuden er jobmarkedet for psykologer me-

get specifikt.  

 

Studienævnet drøftede, hvad der kan gøres for at hjælpe dimittenderne hurti-

gere i gang. Formanden fremhævede, at Aarhus BSS Career arrangerer online 

workshops særligt for studerende og kommende dimittender fra psykologi ift. 

jobopslag, konkrete værktøjer til at beskrive faglige og personlige kompeten-

cer samt CV-skrivning. Der var ønske om, at der skal gøres mere, så de stude-

rende erkender, at de måske skal til Vestjylland ift. deres første job. Der var 

forslag om at invitere nogle psykologer, der er flyttet efter job. Det blev ligele-

des foreslået, at relevante kompetencer og færdigheder indtænkes i de work-

shops, der er planer om at indføre i forbindelse med praktikken. Dette indbe-
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fatter også, at de studerende bliver bevidste om, hvilke færdigheder, de tileg-

ner sig i løbet af uddannelsen. Derudover blev det foreslået, at arbejdet med 

Aarhus BSS Career udbygges yderligere.  

 

Punkt 6. Godkendelse af Projektorienteret forløb 

Til punktet var udsendt en opdateret opgørelse over svar fra de studerende, 

der aktuelt er i praktik. Det samme mønster gjorde sig gældende som ved den 

foreløbige opgørelse ift. at ca. 1/3 af de studerende ikke har et fag ved siden af 

praktikforløbet, og at hovedparten foretrækker den forslåede 20 + 10 ECTS 

model. Modellen havde været drøftet med institutledelsen, som havde sagt 

god for at gå videre med forslaget, der vil blive drøftet på et medarbejder-

møde i starten af juni. Hvis der skal ske ændringer til studieordningen i 2024, 

hvilket i dette tilfælde vil kræve en ny studieordning, skal ændringen være 

klar til endelig godkendelse af dekanatet senest den 1. september 2023. I 

modsat fald vil ændringen først kunne træde i kraft fra 2025.  

 

Studienævnet drøftede, om ændringen om muligt skulle træde i kraft i 2024 

eller hellere skydes til 2025. Der blev peget på, at det kunne være en fordel af 

afvente, hvad der sker politisk ift. kandidatreformen. Omvendt fremhævede 

næstformanden, at mange studerende skyder et fag, og en hurtig gennemfø-

relse dermed ville være at foretrække, hvilket også ville være godt for studie-

intensiteten. Samtidig sikres det, at den graduerede eksamen ligger i forlæn-

gelse af et 20 ECTS fag. Det blev også bemærket, at ændringen ikke går ud 

over grundfagene, som fortsætter som hidtil. Formanden supplerede med, at 

hun syntes, at det er en god ide med gradueret eksamen, hvor baggrunden for 

dette bliver mere teoretisk tyngde og en højere grad af akademisk vægtning 

samt stærkere kobling mellem teori og praksis.  

 

Studienævnet besluttede, at ændringen til studieordningen skal træde i kraft i 

2024, hvis medarbejdergruppen også kan tilslutte sig dette. Praktikkoordina-

torerne skal inddrages i det videre arbejde.  

 
Punkt 7. Fremtidige dagsordenspunkter 

o Projektorienteret forløb 

o Specialeundersøgelse om start på arbejdsmarkedet  

 

Punkt 8. Eventuelt  

Der var ikke noget til punktet. 

 

Mødet sluttede kl. 11.10 
 
Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand                       Referent    

 
 
 
 
 
 


